
                                                  Protokół nr XVIII/2008 
                                 z przebiegu XVIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie 
                                 która odbyła się 10 czerwca 2008r w sali narad 
                                 Ośrodka Sportowo-Wypoczynkowego w Choszcznie 
                                  przy ul. Sportowej 1. 
 
W sesji uczestniczyło 19 radnych. Skład ustawowy Rady – 21 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. p. Kasior Teresa 
2. p. Rytwińska Aleksandra 

 
Porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
 - druk 242 w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie  i roboty budowlane na zabytkach na terenie Gminy Choszczno, 
- druk 243 w sprawie zmian budŜetu na rok 2008, 
- druk 244 w sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju i 
szczegółowości materiałów informacyjnych do projektu budŜetu Gminy Choszczno, 
- druk 245 w sprawie obligacji Gminy Choszczno oraz zasad ich zbywania , nabywania 
i wykupu, 
- druk 246 w sprawie przystąpienia Gminy Choszczno do realizacji projektu w ramach 
Poddziałania 9.1. 1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, współfinansowanego z 
Europejskiego Funduszu Społecznego, 
- druk 247 w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1 w Suliszewie, 
- druk 248 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
podstawowych oraz granic ich obwodów, 
- druk 249 zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu Biuru Obsługi Szkół 
Samorządowych w Choszcznie, 
- druk 250 w sprawie przyjęcia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Choszczno 
na lata 2007 – 2015, 
- druk 251 w sprawie przyjęcia „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Choszczno 
na lata 2007 – 2015”, 
- druk 252  w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Choszczna”, 
- druk 253 w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie przez Gminę Choszczno nieruchomości 
gruntowych, połoŜonych w obrębie Nr 1 m. Choszczno, 
- druk  254 zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i 
cofania oraz wysokości stypendiów sportowych. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Zakończenie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
 O godzinie 10.oo p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady otworzył obrady XVIII 
sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w obradach bierze udział 19 radnych, co 
upowaŜnia Radę do podejmowania prawomocnych uchwał. 



Następnie przywitał radnych, p. Burmistrza Adamczyka, Vice Starostę p. ŚliŜewskiego, 
Vice Przewodniczącego Rady Powiatu p. Kuźmińskiego, sołtysów, przewodniczących 
zarządów osiedli, przedstawicieli zakładów pracy, uczestniczących mieszkańców Gminy. 
Na sekretarza obrad wyznaczył radnego p. Bogusława Znaczko. 
p. Przewodniczący zaproponował radnym przyjęcie porządku sesji jaki otrzymali w 
zawiadomieniu o miejscu i terminie sesji. Poprawki do porządku zgłosili: p. Burmistrz: 
- o skreślenie projektu na druku 250 w sprawie przyjęcia „Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Choszczno na lata 2007-2015” 
- projektu na druku 251 w sprawie przyjęcia „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
Choszczno na lata 2007-2015” 
- projektu na druku 252 w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 
Choszczna”, 
Radny p. Stefański w imieniu Klubu Radnych Odrodzenie Centrum zgłosił dodatkowy 
projekt uchwały na druku 255 w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Choszczna. 
W głosowaniu nad porządkiem sesji - projekt na druku 255 radni przyjęli 13 głosami „za”, 
2 przeciwnymi i 3 wstrzymującymi. Cały porządek sesji wraz z naniesionymi poprawkami 
został przyjęty 17 głosami „za”, 2 wstrzymującymi. 
Realizując przyjęty porządek sesji w punkcie drugim radni przyjęli bez odczytywania, 
protokół z XVII sesji Rady Miejskiej – 18 głosami „za”. ( do protokołu radni uwag nie 
wnieśli). 
W trzecim punkcie sesji rozpatrywano projekty uchwał: 
- na druku 242 w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane na zabytkach na terenie Gminy Choszczno, który  
przedstawił p. Burmistrz. Uzasadnił przyznanie dotacji dla zabytkowych kościołów w 
Suliszewie i Korytowie, potrzebą pilnych remontów. Radni uwag do projektów nie 
zgłosili. Dyskusji na sesji nikt nie podejmował. Uchwała została podjęta 19 glosami „za”, 
przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/262/2008. 
- projekt na druku 243 w sprawie zmian budŜetu na rok 2008 przedstawiła pani Skarbnik 
B.Król, zgłaszając w imieniu Burmistrza autopoprawkę w postaci nowego druku 243  
wraz z dodatkową autopoprawką na stronie 2 projektu w ppkt.g) w miejsce § 2708 wpisać 
naleŜy § 2008 „na rozwój i upowszechnianie…. z kwotą 129 829,00 zł”. Uzasadniła 
zmiany  budŜetu  pani Skarbnik  zwiększeniem prognozowanych dochodów i tak: 
dofinansowanie przez powiat zadania „ przebudowa ulicy NadbrzeŜnej”, wpływów z 
tytułu przekształceń prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności, odsetek od 
poŜyczki udzielonej dla spółki MPGK, dywidendy od udziałów członkowskich w GBS, 
środków pozyskanych z programu „Kapitał Ludzki- Poddziałanie 7.1.1” Zmniejszenie 
prognozowanych dochodów to: przesunięcie części dofinansowania budowy kompleksu 
sportowego przy skrzyŜowaniu ul.Westerplatte i Rybackiej ze środków Min.Sportu i 
Urzędu Marszałkowskiego oraz rozliczenie dofinansowania budowy boiska 
wielofunkcyjnego przy SP Nr 3. 

      W wyniku powyŜszych zmian zmienią się jednocześnie załączniki nr 3 i 4. Po zmianach         
      wskaźnik długu przewiduje się na poziomie 56,5%. Natomiast po cesji poŜyczki na rzecz                  
…..MPGK planowany wskaźnik długu obniŜy się do poziomu 50,5%. 
       W dyskusji nad projektem uchwały radny p. Szczęsny zaprotestował praktyce wnoszenia                                           
……pod obrady sesji projektów nie objaśnianych w komisjach. P. Burmistrz wyjaśniał, Ŝe w 
……komisjach   awizował  autopoprawki do zmiany budŜetu, których nie moŜna było 
……uniknąć do ostatniej chwili, a  Gmina prowadzi 60 inwestycji. 

.Radny p. Nahorski pytał o przyczyny rezygnacji z termomodernizacji obiektów 

.oświatowych 



 Radny p. Bokun pytał na co konkretnie przeznaczone będą środki z dz. 853 ok.120 tys zł, 
oraz na jakie zadania przeznaczona będzie  kwota na świetlicę w Sulinie. 
Odpowiedział p. Burmistrz, Ŝe  dział 853 to program „kapitał ludzki” i środki 
przeznaczone są na wynagrodzenie osoby zajmującej się tym programem. Odnośnie 
świetlicy w Sulinie to środki  na remont sanitariatów, zaznaczył jednocześnie Ŝe na ten 
obiekt dotychczas nie przeznaczano innych środków. Szczegóły zapisane są w załączniku 
inwestycyjnym. Następnie załącznik inwestycyjny radnym przybliŜyła pani Skarbnik. 
Dalszej dyskusji nad projektem uchwały nie było. Radni uchwałę w sprawie zmian 
budŜetu podjęli 17 głosami „za”, 2 wstrzymującymi, przy 19 obecnych radnych.  
Nr uchwały XVIII/263/2008. 
- projekt na druku 244 w sprawie określenia procedury uchwalania budŜetu oraz rodzaju i 
szczegółowości materiałów informacyjnych do projektu budŜetu Gminy Choszczno 
przedstawił p. Burmistrz uzasadniając zmianami ustawy o finansach publicznych oraz  
regulaminu Urzędu Miejskiego w Choszcznie. śadna Komisja uwag do projektu nie 
wniosła. Na sesji dyskusji nie podejmowano. Radni podjęli uchwałę 19 glosami „za”, przy 
obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/264/2008. 
- projekt na druku 245 w sprawie emisji obligacji Gminy Choszczno oraz zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu przedstawił p. Burmistrz wnosząc autopoprawki na 
wniosek banku o wpisanie  liczb „1” arabską po numerze serii”. 
W dyskusji nad projektem uchwały radny p. Nahorski podał, Ŝe Klub Radnych Forum 
będzie głosował przeciw tej uchwale, dlatego Ŝe ta uchwała jest zapisana w budŜecie i 
tylko przerzucenie części zadłuŜenia na spółkę MPGK pozwoliło na uruchomienie emisji 
obligacji. Ten instrument jest mocnym kagańcem dla przyszłych pokoleń ( .. do roku 
2023). 
p. Burmistrz odpowiadając radnemu podał, Ŝe Gmina prowadzi politykę inwestycyjną, a 
pan radny powraca do tematu „przerzucania części zadłuŜenia na MPGK”,  jednak pan 
radny głosuje nad inwestycjami… 
Na co odpowiedział p. Nahorski, Ŝe istnieje nie tylko jeden model finansowania 
inwestycji i nie zawsze wszystkie inwestycje są konieczne, jak np. boiska. 
Radny p. Jędrowski dodał, Ŝe  inwestujemy w młodzieŜ, a nie w boiska. P. Burmistrz 
dodał tylko, Ŝe boiska w skali całego budŜetu to tak niewiele. 
Dalszej dyskusji nie było. Radni podjęli uchwałę 13 głosami „za”, 2 przeciwnymi i 4 
wstrzymującymi. nr uchwały XVIII/265/2008. 
- projekt na druku  246 w sprawie przystąpienia Gminy Choszczno do realizacji projektu 
w ramach Poddziałania 9.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego przedstawił p. Burmistrz:   
końcowym beneficjentem projektu będą dzieci w wieku 3 – 5 lat w Korytowa, Suliszewa, 
Sławęcina i Zamęcina oraz ich rodzice. Program działa do 2009 roku. 
śadna Komisja uwag do projektu nie zgłosiła. Na sesji dyskusji teŜ nie podjęto. Uchwała 
została podjęta 19 głosami „za”, przy 19 obecnych radnych.  
Nr uchwały XVIII/266/2008. 
- projekt na druku 247 w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1 w Suliszewie 
przedstawił p. Burmistrz wnosząc autopoprawkę do § 3 który winien brzmieć „uchwała 
wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia”.:  Wniosek w sprawie nadania imienia Jana Brzechwy 
złoŜyła dyrekcja szkoły po uzyskaniu opinii społeczności szkolnej. 
W dyskusji nad projektem radny p. Nahorski zgłosił sprzeciw nadawaniu szkole imienia 
Jana Brzechwy opierając się na opinii „iŜ to Brzechwa wychwalał system Stalina… 
Dodając” albo pochwalamy, albo miejmy odwagę powiedzieć nie”. 
Przeciwną opinie przedstawiła radna p. Szymańska, Ŝe to mieszkańcy Suliszewa  właśnie 
nie poddawali się komunizmowi, i ta właśnie społeczność zaakceptowała wybór imienia 



Jana Brzechwy. Dyskutanci przywoływali urywki z Ŝyciorysu poety. Radny p. Bokun 
zwrócił uwagę, na to ,Ŝe nazwa szkoły będzie trwać  w przyszłości, ale zadaniem 
dorosłych jest odpowiedzialność za historię. Patronem winna być postać poza wszelkimi 
wątpliwościami. Radny p. Jędrowski pytał czy opinia o Brzechwie  jest potwierdzona 
przez IPN. Radny p. Szczęsny zaapelował do radnych by dalszej politycznej dyskusji nie 
wywoływali, uszanować naleŜy prośbę lokalnej społeczności, a radni wypowiedzą się w 
głosowaniu. Zgłosił jednocześnie wniosek o zamknięcie dyskusji. Wniosek o zakończenie 
dyskusji radni przyjęli 19 głosami. 
Uchwała wraz z autopoprawką została podjęta 16 głosami „za”, 2 przeciwnymi, 1 
wstrzymującym, przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/267/2008. 
- projekt na druku 248 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół 
podstawowych oraz granic ich obwodów przedstawił p. Burmistrz uzasadniając 
przeniesieniem oddziałów integracyjnych do SP Nr 3, która była od dłuŜszego czasu 
sukcesywnie przygotowywana na przyjęcie dzieci niepełnosprawnych. Warunkiem jest 
zatem zmiana sieci granic obwodów szkolnych. śadna Komisja uwag nie zgłosiła do 
projektu. Na sesji dyskusji nikt nie podejmował. Radni uchwałę podjęli 19 glosami „za”, 
przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/268/2008. 
- projekt na druku 249 zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu Biuru Obsługi 
Szkół Samorządowych w Choszcznie przedstawił p. Burmistrz: projekt uchwały zawiera 
jedyny zapis stanowiący o ogłoszeniu uchwały w dzienniku urzędowym woj. 
zachodniopomorskiego. 
Radny p. Bokun skomentował opinię prawną. p. Kozłowski radca prawny, wyjaśnił Ŝe 
często zdarzają się róŜnice prawników w zakresie stosowania prawa miejscowego, jak to 
miało miejsce w przypadku kilku uchwał. 
Radni dyskusji nad projektem nie podejmowali. Uchwałę podjęli 19 głosami „za”, przy 
obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/269/2008. 
- projekt na druku 253 w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie przez Gminę Choszczno 
nieruchomości gruntowych, połoŜonych w obrębie Nr 1 m. Choszczno- przedstawił p. 
Burmistrz: przejęcie działek od wieczystych uŜytkowników posłuŜy na poprawę 
warunków zagospodarowania sąsiadujących nieruchomości, jak równieŜ na budowę ulicy 
Piaskowej. śadna Komisja uwag do projektu nie wniosła. Na  sesji dyskusji nie 
podejmowano. Radni uchwałę podjęli 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych.  
Nr uchwały XVIII/270/2008. 
- projekt na druku 254 zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania, 
wstrzymywania i cofania oraz wysokości stypendiów sportowych -  przedstawił p. 
Burmistrz: projekt  równieŜ musi zawierać zapis o ogłoszeniu uchwały w dzienniku 
urzędowym województwa. śadna Komisja uwag do projektu nie zgłosiła. Radni uchwałę 
podjęli 19 głosami „za”, przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/271/2008. 
- projekt na druku 255 w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Choszczna przedstawił p. 
S.Stefański  Z-ca Przewodniczącego Klubu Radnych Odrodzenie Centrum uzasadniając 
zmianę wynagrodzenia  ogromnym zaangaŜowaniem p. Burmistrza, skutecznym 
pozyskiwaniem zewnętrznych środków finansowych, prowadzeniem wielu inwestycji, 
prowadzeniem rozmów z nowymi przedsiębiorcami  o uruchomieniu nowych miejsc 
pracy w Gminie. 
Radny p. Szczęsny nawiązał do pierwszej regulacji wynagrodzenia  Burmistrza…. 
Dalej podając, Ŝe na sesji dopiero radni otrzymali projekt uchwały „za pięć dwunasta”, 
projekt nie był konsultowany w komisjach, dlatego nie będzie głosował nad tą uchwałą. 
Radny p. Nahorski w imieniu Klubu Forum podał, Ŝe będą głosować przeciw tej uchwale, 
mimo ,Ŝe niektóre rzeczy p. Burmistrza akceptują, podkreślił jednocześnie, Ŝe 
proponowane stawki w projekcie uchwały są stawkami maksymalnymi. 



Radny p. śółkiewicz  oświadczył, Ŝe będzie głosował przeciw tej uchwale i występuje z 
dniem dzisiejszym z Klubu Radnych Odrodzenie Centrum. 
Dalszej dyskusji nad projektem uchwały nie podejmowano. 
Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 3 przeciwnymi i 2 wstrzymującymi, 1 osoba nie 
głosowała, przy obecnych 19 radnych. Nr uchwały XVIII/272/2008. 
Ad.4. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady 
Miejskiej – 
Sprawozdanie radni analizowali w komisjach Rady, uwag i pytań nie zgłoszono. 
Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych: 
- radny p. Nahorski zgłosił interpelację w sprawie uchwalenia taryfy na wodę i 
odprowadzanie ścieków ( pierwsza interpelacja w tej sprawie została złoŜona 22 lutego 
br…  
- kolejną w sprawie nielegalnej wycinki kilkuset drzew w m. Chełpa ( jest krajobraz 
objęty ochroną),jaki jest dalszy tok postępowania wobec właściciela który to zrobił. 

      - p. Burmistrz odpowiedział iŜ w przeciągu 10 dni udzieli panu radnemu odpowiedzi. 
Zaznaczył przy tym ,Ŝe problemem większym jest zapewnienie  mieszkańcom 
dostarczania wody na wyŜsze piętra, w związku z czym podjęte zostały działania 
zakazujące w określonych godzinach podlewania ogródków itp., a MPGK do 
wybudowania nowej studni na stacji uzdatniania wody.  
- p. Przewodniczący Rady pytał o koszt budowy drogi w Raduniu i  o kolejne zadania, 
które będą moŜe realizowane w okręgach wiejskich. 

      - p. Burmistrz odpowiedział, Ŝe koszt budowy drogi wyniósł ok.300 tys zł. 
     Dalszych zapytań ze strony radnych nie było. 
    Ad.6. Wolne wnioski i informacje: 
    - p. Szymańska poprosiła członków Komisji Rewizyjnej o spotkanie po zakończeniu sesji. 
    - p. Bil wnosił o podjęcie tematu o gospodarce Gminy Choszczno, mija prawie połowa             
.    obecnej kadencji, o podjęcie tematu modernizacji PECu spółki MPGK i CHTBS i 
      Potraktowanie tematów jako pilnych. 
      p. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe  dokumentacja planów inwestycyjnych jest juŜ w dopracowaniu,  
      odnośnie strefy ekonomicznej podał, Ŝe odbył się przetarg, znalazł się przedsiębiorca 
      z Poznania, który w strefie Kostrzyńsko Słubickiej złoŜył list intencyjny ( jest to 
…...Duńczyk). 
       Odnośnie PECu podał, Ŝe jest tworzona taryfa stawek, ponadto plany inwestycyjne to 
       moŜliwość przyłączenia do sieci nowej siedziby banku, likwidacja  węzła, a tym samym  
       moŜliwość zbycia przez miasto budynku wraz z działką. 
       Radny p. Bokun  do p. Bila, Ŝe w podnoszonym przez Niego tematu Klub  
…..Odrodzenie dotychczas projektów uchwał o gospodarce Gminy nie składał. 
      Odpowiedział p. Burmistrz, Ŝe pomoc V-ce Przewodniczącego Rady jest nieoceniona 
      w prowadzeniu rozmów ze strefa kostrzyńsko-słubicką. 
       p. Przewodniczący Rady wypowiedział się nt. wymiany okien w Barbakanie, co uzupełnił 
       p. Burmistrz, Ŝe prace w Barbakanie są prowadzone pod nadzorem  konserwatora. 
       Ad.7. Wobec wyczerpania porządku dziennego p. Przewodniczący Rady zakończył     
       obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie, dziękując wszystkim za udział. 
       Sesję zakończono o godzinie 11.40. 
       Przebieg sesji został nagrany na taśmie magnetofonowej. 
       Protokołowała: D. Bobik 
  
        


